
J E G Y Z Ő K Ö N Y V  

 

 

Készült: Mezőtúr Város Képviselő-testülete 2022. szeptember 22-ei rendkívüli nyilvános 

ülésén.  

 

Az ülés helye: Városháza Díszterme (5400 Mezőtúr, Kossuth Lajos tér 1. I. emelet 9.)   

 

Jelen vannak: Szűcs Dániel polgármester, Patkós Éva alpolgármester, Batta Attila Viktor 

képviselő, Harmat Mihályné képviselő, Kovács Attila képviselő, Kötél János képviselő, Patkós 

Lajos képviselő, Rózsa Endre Bertalan képviselő, dr. Siposné Varga Ildikó képviselő 

 

dr. Enyedi Mihály jegyző, dr. Balla Vilmos aljegyző, Vasas István városüzemeltetési és 

városfejlesztési osztályvezető, Nagy Sándor ügyintéző, Boross Boglárka gazdálkodási és 

adóügyi osztályvezető, Dóczi Józsefné jegyzőkönyvvezető, Csekő István informatikus.  

 

Szűcs Dániel: Rendkívüli nyilvános ülésünkön köszöntöm a megjelent önkormányzati 

képviselőket, a napirendi ponthoz meghívottakat. A jelenléti ív alapján megállapítom, hogy a 

11 fő képviselő közül jelen van 9 fő, az ülés határozatképes. Bejelentéssel vannak távol Kovács 

Mihály, Kovács Péter József képviselők. 

Az ülésről hangfelvétel és jegyzőkönyv készül. Jegyzőkönyv hitelesítőknek dr. Siposné Varga 

Ildikó és Harmat Mihályné képviselőket kérem fel. 

Javasolom, hogy a mai ülésünkön a képviselő-testület a 2022. szeptember 21-én kiadott 

meghívóban szereplő napirendi pontot tárgyalja meg.  

 

A képviselő-testület 9 igen szavazattal – egyhangúlag – az alábbi határozatot hozta: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

163/2022.(IX.22.) képviselő-testületi h a t á r o z a t a 

 

Mezőtúr Város Képviselő-testülete 2022. szeptember 22-ei rendkívüli nyilvános ülése 

napirendjének jóváhagyásáról 

 

Mezőtúr Város Képviselő-testülete - Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi 

CLXXXIX. törvény 59. § (2) bekezdése alapján – elfogadja a 2022. szeptember 22-ei 

rendkívüli nyilvános ülése napirendjét. 

 

1. Földgáz beszerzése Mezőtúr Város Önkormányzata részére tárgyú uniós nyílt, 

gyorsított közbeszerzési eljárás eredményének megállapításáról 

Előadó: Szűcs Dániel polgármester  

 

A képviselő-testület határozatáról értesül: 

 

1. Szűcs Dániel polgármester, Helyben 

2. Patkós Éva alpolgármester, Helyben 

3. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

4. dr. Balla Vilmos aljegyző, Helyben 

5. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Osztályai, Helyben 

6. Képviselő-testület tagjai, Helyben 

 



 2 

1.napirend 

 

Földgáz beszerzése Mezőtúr Város Önkormányzata részére tárgyú uniós nyílt, gyorsított 

közbeszerzési eljárás eredményének megállapításáról 

 

Szűcs Dániel: Azért kellett ilyen gyorsan összehívni a képviselő-testületi ülést, mert a 

megkapott árajánlatunk két napig érvényes csak. A jelenlegi energiaválságban nem egyszerű 

földgázt beszerezni, valamint villamos energiára sem árajánlatot kapni. A gázbeszerzésről szóló 

mostani döntésünk egy fogyasztási helyet érint, mégpedig a Városi Oktatási Centrum 

Kollégium és Sportcsarnokot. Az eljárás lényege, hogy 72.000 m3-ben határoztuk meg az éves 

fogyasztást 2022. október 1. és 2023. szeptember 30. között. A felhívásra egyetlen ajánlat 

érkezett a MVM-Next Zrt-től, melynek ajánlati ára 72.000 m3-re kalkulálva 1039 Ft/m3+ÁFA, 

mely tartalmazza a gázdíjat, valamint a rendszerhasználati fix és forgalomarányos díjakat. Ez 

kb. hatszorosa a jelenleg fizetett gázárunknak. Vannak olyan önkormányzatok, akik tíz, 

tizenkétszeres áron kaptak árajánlatot. A mi árajánlatunk kedvezőbb, mint az elmúlt heteknek 

az árajánlatai. Nem tudhatjuk, hogy holnap vagy később a piac milyen árat fog mutatni, de 

nekünk ezen a napon kell döntést hoznunk. Amennyiben a képviselő-testület nem támogatná a 

gázbeszerzést, akkor 2022. október 1-től nincs érvényes gázszolgáltatónk erre a fogyasztási 

helyre, melynek az lenne a következménye, hogy nem tudnánk fűteni ebben az intézményben. 

A Főiskola kollégiumi részében rászorulók laknak, ott mindenképpen fűteni kell, valamint a 

kulturális és sport rendezvények miatt is. Megtettük azokat a lépéseket, amelyeket sok más 

településen is megtettek. Az ügyvezetők összehívásra kerültek és kértem tőlük, hogy gondolják 

át, hogyan tudnának költségtakarékossági intézkedéseket tenni a megnövekedett energiaárak 

miatt. Ezeket megkaptam tőlük és folyamatosan egyeztetünk róluk. A jövő heti képviselő-

testületi ülésen szeretném tájékoztatni a képviselőket, hogy jelenleg milyen információink 

vannak, milyen lépéseket tehetünk annak érdekében, hogy a költségtakarékosság jegyében 

tudjunk működni.  

Megkérem Kovács Attila képviselő urat, ismertesse a Városi Közbeszerzési Bizottság döntését.  

 

Kovács Attila: A bizottság 3 igen egyhangú szavazattal elfogadásra javasolja a határozati 

javaslatot.  

Ez a gázközbeszerzés bruttó 100 millió forintos gázbeszerzésről szól. Ez most ötszörös ára 

annak, ami volt korábban. A főiskolán lévő kollégiumi szárnynak és a sportcsarnoknak az 

üzemeltetése csak a gáz oldaláról 100 millió forintos tétel lesz most Mezőtúr Város 

Önkormányzatánál. A korábbi években 20 millió forintos nagyságrend volt, tehát azt végig kell 

gondolni, hogyan lehet ezen egyáltalán faragni. Egy ajánlattevő adott csak árajánlatot. Ebben a 

dologban a kormányzatnak kellene hathatósan közbelépni, mielőtt teljesen tönkre nem mennek 

a helyi önkormányzatok is. Ha ez a cél, akkor tönkre fognak menni, ha nem, akkor ki fognak 

valamilyen megoldásokat találni, mint az unió más országaiban. Az energetikai korszerűsítések 

nem olyan ütemben haladtak, mint ahogyan kellett volna. A főiskola közelében van a meleg víz 

kutunk is a strandnál, onnan is meg lehetett volna oldani a fűtést, hiszen volt erre korábban 

valamilyen pályázat és elképzelés, hogy itt lesz megoldás, de ez is elmaradt. Elkényelmesedtek 

az emberek azzal kapcsolatosan, hogy nagyon olcsó volt a világpiacon a gáz, illetve ezek a 

fosszilis energiahordozók és ezért nem abban voltak érdekeltek, hogy bármiféle energia 

megtakarításos beruházásokat elvégezzenek. Polgármester úr megpróbál most a főiskolán belül 

bizonyos korlátozást bevezetni, de temperáló fűtésre szükség van mindenféleképpen. Ez az 

ötszörös gázárnövekedés nagyon nehezen lesz kigazdálkodható. Akik a kollégiumban vannak 

elszállásolva, nem véletlenül vannak ott, hiszen rászorulnak erre. Ezeket a terheket nem tudjuk 

áthárítani, hiába gondolkodnánk esetleg ebben. A sportcsarnok pedig a funkcionalitását 

veszítené el, hogy ha nem fűtenénk benne. Ezt is meg kell oldani valamiképpen, ha bezárnánk, 
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az állaga annak is tönkre fog menni. Nagyon nehéz a helyzet, de azt gondolom, hogy az 

önkormányzat ebben a helyzetben azt teheti csak, hogy vásárol és szerződést köt, bár azt nem 

tudjuk, hogy egy-két hónap múlva milyen irány van. Volt olyan önkormányzat, ahol 1.600 Ft-

os egységáron vásároltak gázt, ahhoz képest ez jóval kedvezőbb. Nyugat-Euróban is abban 

érdekeltek, hogy megoldják ezt a gázproblémát, amit ez az orosz-ukrán konfliktus 

eredményezett. Most megkötjük a szerződést és lehet, hogy fél év múlva csak töredékára lesz, 

hogy ha esetleg ez a konfliktus is megoldódik és visszaállnak a korábbi útvonalak.  

 

Szűcs Dániel: Jeleztük Herczeg Zsolt képviselő úrnak is az önkormányzatunk jelenlegi 

problémáját az energiával kapcsolatban. Tájékoztatott, hogy más településekről is kapott ilyen 

jelzéseket. Azt gondolom, hogy a többi képviselő is a kormányzat elé fogja vinni ezt a 

problémát. Meglátjuk, hogy milyen segítségben lehet majd része az önkormányzatnak. A 

jelenlegi helyzet azt mutatja, hogy van gáz a gáztározóban, mivel kaptunk ajánlatot is. Hogy 

azóta az energiapiacon az árak merre mentek el, az már egy másik kérdés nyilvánvalóan. 

Termálvízzel való fűtés gondolata megvolt, de sajnos nem volt rá pályázat. Ha lesz ilyen 

lehetőség, pályázni fogunk rá. Bízom benne, hogy lesz ilyen lehetőség a későbbiekben, mert 

nagy hasznát vennénk. Ahol van lehetőség klímával fűteni, azt folyamatosan vizsgáljuk, hogy 

megéri-e hővel fűteni. Minden lehetőséget megvizsgálunk, hogy minél takarékosabbak 

legyünk.  

 

Rózsa Endre Bertalan: A rendkívüli helyzetek rendkívüli hozzáállást is követelnek, hiszen egy 

nap alatt össze tudott ülni a testület. Fontos, hogy az intézményeink működőképességét hogyan 

tudjuk fenntartani. Nap mint nap újabb információ jön, hogy mely kerületek, városok milyen 

intézkedéseket tesznek. Ezeknek az intézkedéseknek ésszerűeknek kell lenniük. Ezek az 

intézkedések az egészségmegóvás érdekében történjenek, hiszen napvilágot láttak olyan 

adatok, hogy 18-20 C0 fok lesz egyes helyeken. A lehetőségekhez képest biztosítani kell a kellő 

energiának egy hatékony felhasználását. Számomra elég furcsa dolog az, hogy különböző 

önkormányzatok különböző áron jutnak földgázhoz. Nagyon fontos lenne, hogy ebben 

kormányzati intézkedés legyen és az önkormányzatoknak egységes elbírálása történjen. 

Nagyon fontos az, hogy egy ésszerű működőképességet fenntartsunk. Jó lenne, ha lenne egy 

intézkedési terv, mert a tájékoztatót nem lehet számon kérni. Nem a számonkérés a lényeg, 

hanem az, hogy tudjunk igazodni és a lakosság felé tudjuk egy meggyőzés irányába elmozdítani 

ezt a dolgot. Nem látunk előre, nem tudjuk, hogy 3-4-5 hónap múlva mi lesz, de mindig a 

megfelelő intézkedéseket kell meghoznunk. Nagyon sokszor nagyon gyorsan ad-hoc módon 

kell intézkedni. Azzal tisztában kell lennie a lakosságnak, hogy az ország hogyan áll a 

különböző energiahordozók tekintetében. Nem tartom jónak, ha komoly emberek részéről 

olyan sajtótájékoztatók hangzanak el, hogy milyen növelések, milyen intézkedések történnek, 

csak a realitásoknál kell maradni. Mi az önkormányzat részéről igyekszünk korrekt módon 

hozzáállni ezekhez, ezt is szeretnénk tenni a későbbiek során. Ezért is támogattuk ennek a 

napirendnek a soron kívüli beterjesztését. Támogatom a határozati javaslatot annak 

szellemében, hogy nemcsak egy tájékoztatót fogunk kapni, hanem ezzel kapcsolatban 

energiafelhasználás tekintetében egy intézkedési terv is történik, ahol az intézményvezetők, 

felelős személyek jelen vannak és át tudjuk ezeket tekinteni. Azt szeretném, ha a Városházán 

is lennének ésszerű lépések az energiatakarékosság tekintetében, és ezt érezzék a lakosok is, 

hogy mi felelősen állunk hozzá nemcsak a szavak, de a tettek területén is.  

 

Szűcs Dániel: Vannak olyan ügyvezetők, akik már az intézkedési tervet is leadták és arról is 

tájékoztatással leszek. Még eddig nem tudtam volna felelősen kommunikálni, mert nem tudtam 

még, hogy a mai napon milyen ajánlatot fogunk kapni és a jövő héten milyen ajánlatot kapunk 
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a Városi Sportcentrum kapcsán. Ez nagyban függ attól, hogy az intézmények kapcsán milyen 

lépéseket kell tennünk az áraktól és a kikalkulált működési összegektől.  

Kérdés, vélemény van-e? (Nincs.) 

Szavazásra bocsájtom a határozati javaslatot, névszerinti szavazás következik. 

 

Batta Attila Viktor   igen 

Harmat Mihályné  igen 

Kovács Attila   nem 

Kötél János   igen 

Patkós Lajos   igen 

Rózsa Endre Bertalan  igen 

dr. Siposné Varga Ildikó igen 

Patkós Éva   igen 

Szűcs Dániel   igen 

  

A képviselő-testület 8 igen 1 nem szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

164/2022.(IX.22.) képviselő-testületi határozata 

 

Földgáz beszerzése Mezőtúr Város Önkormányzata részére tárgyú uniós nyílt, gyorsított 

közbeszerzési eljárás eredményének megállapításáról 

 

Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Magyarország Alaptörvénye 32. cikk 

(1) bekezdés b) pontja alapján - figyelemmel a közbeszerzésekről szóló 2015. évi CXLIII. 

törvény 81.§ (10) bekezdésére és Mezőtúr Város Önkormányzata Közbeszerzési Szabályzatára 

- az alábbi határozatot hozza: 

 

1.) Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a „Földgáz beszerzése Mezőtúr 

Város Önkormányzata részére” tárgyú, a Kbt. 81.§ (10) bekezdése alapján uniós eljárásrend 

szerinti nyílt, gyorsított közbeszerzési eljárás kapcsán megállapítja, hogy az eljárás 

EREDMÉNYES, az eljárás keretében beérkezett MVM Next Energiakereskedelmi Zrt. 

(1081 Budapest, II. János Pál pápa Tér 20.) ajánlata ÉRVÉNYES. 

 

2.) Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a „Földgáz beszerzése Mezőtúr 

Város Önkormányzata részére” tárgyú, a Kbt. 81.§ (10) bekezdése alapján uniós eljárásrend 

szerinti nyílt, gyorsított közbeszerzési eljárás kapcsán megállapítja, hogy a legalacsonyabb 

ellenszolgáltatást nyújtó és érvényes ajánlatot tevő MVM Next Energiakereskedelmi Zrt. 

(1081 Budapest, II. János Pál pápa Tér 20.) a nyertes ajánlattevő.  

 

3.) Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete javasolja, hogy a „Földgáz 

beszerzése Mezőtúr Város Önkormányzata részére” tárgyú, a Kbt. 81.§ (10) bekezdése 

alapján uniós eljárásrend szerinti nyílt, gyorsított közbeszerzési eljárás kapcsán a szerződést 

Mezőtúr Város Önkormányzata az MVM Next Energiakereskedelmi Zrt.-vel (1081 

Budapest, II. János Pál pápa Tér 20.) kösse meg az ajánlattételi felhívás és dokumentáció, 

továbbá a beérkezett ajánlat tartalma alapján. 

 

4.) Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza Mezőtúr Város 

polgármesterét az eljárásban nyertes ajánlattevővel való szerződés aláírására, és a további 

szükséges intézkedések megtételére. 
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Felelős: Szűcs Dániel polgármester 

Határidő: összegzés kiküldését követően közbeszerzési törvényi határidő szerint 

 

A határozat végrehajtásában közreműködik: 

Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Városüzemeltetési és Városfejlesztési Osztály 

 

A képviselő-testület határozatáról értesül: 

 

1. Szűcs Dániel polgármester, Helyben 

2. Patkós Éva alpolgármester, Helyben 

3. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

4. dr. Balla Vilmos aljegyző, Helyben 

5. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal illetékes szervezeti egységei, Helyben 

6. Városi Közbeszerzési Bizottság tagjai, Helyben 

7. Ajánlattevő, Székhelyén 

 

Szűcs Dániel: Munkánk végére értünk, képviselő-testületi ülésünket bezárom.  

 

 

                                                                     K.m.f. 

 

 

 

 

      Szűcs Dániel              dr. Enyedi Mihály 

       polgármester          jegyző 

 

 

 

 

Jegyzőkönyv hitelesítők: 

 

 

 

 

        dr. Siposné Varga Ildikó     Harmat Mihályné 

        önkormányzati képviselő                                                       önkormányzati képviselő 

 

 

 

 

Dóczi Józsefné 

jegyzőkönyvvezető 


